
 
Dear FBI and local law enforcement please add this information to your file on Devra West, 
Geoffrey Reynolds, Julio Williams and Jack West i.e. the cult.  This episode focuses on Devra 
West’s attempt to pervert the course of justice in the matter of two custody hearings 
involving two infant female children.  She did this by supplying members of her cult to give 
false witness statements and by terrorizing the mothers of both infant children in the hope 
that they would give up custody to her son.  She succeeded on one occasion and failed on 
another. 
  

RISHI DEVRA - ABSOLUTE EVIL 
MASQUERADING AS GOOD… 
 

 

 
DEVRA PATTON HAS COMMITTED ACTS OF THEFT, FRAUD AND EXTORTION AND, 
WHEN NECESSARY, VIOLENT ASSAULTS, THREATS OF MURDER, ATTEMPTED 
MURDER (THE WHISTLE-BLOWER) AND THE SUSPECTED MURDER OF AT LEAST 
ONE VICTIM (LISA SWIDLER) AND PERHAPS MANY MORE!  
 
In the last two bulletins about this vile creature, which is currently embedded in the Cave 
Creek / Carefree AZ community, I gave a list of 30 past examples of her previous so called 
‘world service’ efforts in Montana.  These examples showed beyond doubt that this occult 
thief / suspected serial killer is simply masquerading as a ‘do-gooding’ guru, for the sole 
purpose of recruiting the next batch of victims.  In this bulletin, I am going to provide 
credible evidence that shows even her own relatives (by marriage) are not immune from the 
‘divine embrace’ of this serpent.  The three victims I am going to focus on, in reverse 
chronological order are:- 
  
1.       Carol Patton – Devra West’s stepmother who married her father. 
2.       Jamie Haywood – the second wife married to her son Chris Haywood. 
3.       Kendal Strnad – the first wife married to her son Chris Haywood. 
  
As stated above, no one, repeat no one, is immune from the lies, deceit and treachery of 
Devra West, an Occult Master who believes herself to be totally beyond the reach of the 
law. 
  
 
 
 



Victim 1. Devra West’s stepmother, Carol Patton. 
  

      

                           
  
On October 6, 2009 the whistle-blower’s lawyer received a rather unexpected email from 
Devra West’s stepmother, Carol Patton, asking him if he could help her recover $30,000 
that Devra West owed her. Carol had been following the regular updates about the whistle-
blower’s fraud lawsuit against Devra West which he had won in 2008.  Carol was aware that 
Devra West was being deposed by the whistle-blower’s lawyer, in an attempt to ascertain 
where Devra West had hidden all of her money including, the millions of dollars’ worth of 
assets (artwork and valuable) stolen from her charity.   
  
The email below is self-explanatory….. 
  
From: Carol Patton <cp198@gmail.com>  
To: R Willmore  
Sent: Tue Oct 06 17:56:42 2009 
Subject: Devra West  
  

I would like to know why Devra West if she had so much money and so much jewelry and so many artworks and 
artifacts found it necessary to con her father out of $30,000 supposedly to buy land.  Why do I ask?  I was 
married to Devra's father for 38 years.  He passed away January 2007.  He had been in very poor health for 
many years.  He had also been retired for 20 years and we didn't have much money left from his retirement.   
  
I have known Debbie (yes that is what I call her and still do) since she was 15.  When she moved to Colorado 
with Bob Meador we spent a fortune helping her and Bob and then Tomas and then whomever all those 
years.  She knew John (her father) didn't have a lot of money and that is why she paid for his tickets to come to 
visit her in Colorado and Montana. 
  
She told us she would be receiving $33,000,000 (yes million) from an investment that was supposed to come 
through and she would return the money to us.  Because of her I cannot pay off my house.  In reading John 
Watson's dialog on the web I found it interesting that the amount of $30,000 was mentioned several times.  If 
Devra West has all this money, I would like my money returned.  Actually I would like $64,000 since that is what 
I owe on my mortgage.  And make no mistake about it.  John and I spent a fortune on her from the time she was 
19 and living in Gardner, Colorado.  I am not going to go into detail about her past life, but it hurts me to find 
out she had all these assets and took from her father. 
  
I can be reached at the following. 
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Carol Ann Patton 
  
Note the mention of the $33,000,000.  This was the amount in CPEA government grants 
that Devra West and Geoffrey Reynolds fraudulently applied for.  I say fraudulent for two 
reasons; the first being that neither Devra West nor Geoffrey Reynolds CPA, when applying 
for the grant money, shared the true nature of Devra West’s criminal business 
model.  Secondly, it is unlikely that Devra West or Geoffrey Reynolds declared that at least 
$2,500,000 of the CPEA grant money was to be diverted to pay off Devra West’s debts 
which included $2,000,000 in court fines and interest owed to creditors which in 2008 
became the subject of a Sheriff’s Sale. 
  

 
  
Rebecca West, (no relation) Devra West’s office manager in 2007, wrote extensively about 
Devra West’s criminal business operation and also touched on the application for the 
$33,000,000 in CPEA grant money and pondered whether it was fraud and clearly stated 
that some of the grant money, if received, would be diverted to pay off Devra West’s 
extensive debts.  Here is an excerpt from one of her emails. 
  
“Please be advised that the CPEA $'s obtained with Dr. Cole's funds are due into the bank 
account this week.  These monies were supposed to be available over a year ago and if the 
transaction is not a fraud then $30M will be deposited in increments.  I have handed over 
many of the statements made by former employees of which are mostly already posted on 
your website to Dr. Cole in an effort to assist her.  Dr. Cole was severely beaten on several 
occasions and proof is available.”   
  
Another example of the psychopath Devra West’s ‘world service’ efforts!  You can review 
Rebecca’s harrowing emails by going here. 
  

 
  
As for all the artwork and valuables (all paid for by public donation) that Carol Patton 
references in her email, these would be $4,000,000 (as valued in 2002) in artwork and 
valuables stolen from a Montana charity that was struck off the register for fraud in 
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November 2003. These items were probably hidden in a lock up for 10 years until the 
statute of limitations on theft had passed?   Of course, Devra West lied from start to finish 
while giving her statement asserting that list of assets owned by the charity (the 
$4,000,000 in artwork and valuables) did not exist, or if they had existed they were stolen 
and most in any case were not hers.   
  
In 2014 hundreds of times exactly matching the description of those stolen from the charity 
appeared at auction in Cave Creek AZ and for sale from the her website; you can review 
these items by following this link to the ‘Art Gallery’ page on her website the illustration 
above lists a small part of her statement denying these items ever existed. 
  
IF YOU THINK THAT DEVRA WEST’S TREATMENT OF HER STEPMOTHER WAS BAD 
WAIT UNTILL YOU READ WHAT SHE DOES TO HER TWO DAUGHTER IN LAWS! 
  
Throughout the statement Devra West gave in October 2009 she insisted that all of her 
money matters were managed by Geoffrey Reynolds CPA (why waste a good opportunity to 
state in court documents that Reynolds was to blame) and that she was currently living in 
his back garden in an RV (see above) because she was penniless!  Here is a link to the full 
statement given by Devra West while being deposed. 
  

             

 
                      

 
Shortly after making that statement in October 2009, Devra West moved from 
being penniless and out of Reynolds’s RV, into a $7,000 a month mansion in Cave 
Creek AZ; proving yet again that for Devra Patton West, crime really does pay! 
  
Before we get into the details of the next shocking and sordid example of ‘world service’ 
from the occult thief / suspected serial killer Rishi Devra it is worth reminding to readers of 
two important facts:- 
  
(1). Devra West has been running a cult for decades.  She is clearly able to 
manipulate weak minded individuals into doing her bidding and once under her control, she 
uses them to bear false witness against the victims of crimes she has committed and those 
witnesses who are hostile to her.  She has the senior members of her cult author / post 
defamatory statements of denial on her websites and when necessary she also uses these 
morally bankrupt minions stand between her and her adversaries.   
  
So for example in 2005, some 18 months after the whistleblower announced he was going 
to sue Devra West for fraud, the ‘Master Manipulator’ got three of her then cult members 

http://www.omniawakening.net/documents/54.%20Devra%20West%20Deposition.pdf
http://www.omniawakening.net/documents/97B.%20List%20of%20Artwork%20&%20Valuables%20belonging%20to%20Charitypdf.pdf
https://www.omniawakening.org/art-gallery/
http://www.omniawakening.net/documents/54.%20Devra%20West%20Deposition.pdf
http://www.omniawakening.net/documents/54.%20Devra%20West%20Deposition.pdf


Williams, Cole and Cornell to author a defamatory statement about the whistleblower, 
which was posted on her website.   
  

 
 

The purpose of the statement was to a) character assassinate the whistleblower and b) 
attempt to persuade the rank and file of her cult that she was in the right and the 
whistleblower was in the wrong.  Devra West needs to do this because the guru / cult / 
extortion business model only works if the public and the brainwashed members of her 
cult swallow her lies, deceit and propaganda. The problem Devra West and the senior 
members of her cult have is that with tens of employees and students leaving each year 
claiming that they were mentally and physically abused, no one believes her bullshit except 
the most brainwashed members of her cult; the rest keep quiet for fear of becoming a 
target. 
  
Fast forward to July 12, 2007 when, on the very same day that the Whitefish Pilot 
newspaper issued a story about Devra West’s one person ‘crime wave’ in Lakeside MT, she, 
the Ascended Master Surya Ma was in court giving ‘evidence’ on behalf of her son, Chris 
Haywood, who was in a custody battle for his infant daughter against his estranged wife, 
Jamie Haywood.  Long story short, the resident cult member / liar for hire called to duty to 
give false witness in court at the custody hearing for Devra West (and her son) was 
Geoffrey Reynolds CPA.   
  
(2). Devra West uses occult knowledge as a weapon.  That Devra West’s 
30 year criminal conspiracy is entirely predicated on her use of occult (hidden) knowledge is 
not in doubt.  While posing as a Goddess, she uses to commit crimes ranging from theft to 
murder.  Here is how Rebecca West (no relation to Devil West), a hostile witness to Devra 
West’s vicious assault on Dr. Cole MD, described what was happening to her and her friend 
Dr. Cole MD.  This from a harrowing email entitled ‘Help Me.’ 
  
“I will not return and subject myself to her violent and abusive behavior! I 
continue to awaken from a sound sleep (on many occasions) at 3:00 a.m. and last 
night being one of those nights in which I have the feeling of impending doom, 
and is the reason I finally really took a look at your website and contacted you.  I 
need support in how to deal with her shamanic witchcraft.  Can you tell me more?” 
And this … 
“I was completely appalled and disgusted at Devra’s abuse of Patricia.  The 
beatings and mental abuse occurred over an extended period of time and 
repeatedly.  Last week I saw police photographs, which were taken of Patricia’s 
injuries sustained from only two of the beatings.  I very much have the support of 
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local law enforcement as the photos of Pat's beatings candidly show the truth and 
which she calls Core Impacting and/or Shamanic Blows!” 
  
Dr. Pat Cole MD was another victim of the ‘world service’ efforts of Devra Patton West, but 
one of the three we are reviewing today! 
  
Now that we all understand that the occult thief / suspected serial killer Devra Patton West:- 
  
1.       Uses ‘liars for hire’ like Geoffrey Reynolds CPA to provide her with false statements. 
  
2.       Uses her occult knowledge as a ‘weapon’ to launch a campaign of ‘under the radar’ 
violent attacks against victims and hostile witnesses to terrify / intimidate them into backing 
down.  Or in extreme cases, as with the whistleblower attempt to murder them or as 
suspected with Lisa Swidler actually murder them. 
  
We can proceed on to the next victim…. 
  
Victim 2. Devra West’s daughter in law, Jamie Haywood. 
  

 
 
A day before the court hearing was to happen on July 12, 2007 Jamie Haywood reached out 
to the whistleblower via his website in an email, which I post in full below here; the 
highlights are mine for emphasis.  
  
----- Original Message -----  
From: Luille Nelson 
To: john@starpeople2000.com 
Sent: Sunday, July 08, 2007 11:27 PM  
Subject: Another victim/ fighting for my life and my 11 month old daughter! 
  
Hello, my name is Jamie Haywood, Chris Haywood's ex-wife. And Devra West's ex 
daughter in law. Well actually I am in the middle of the divorce.  
 
I finally found this website and have been searching for you and Pat Cole due to 
the fact that my daughter and I have been subjected to this nasty woman. I 
thought that I was going crazy and thought there was something wrong with my 
daughter. Until my mother took me to see a true 'guide' and this wonderful woman 
told me that I had a spell put on me. She then started to test where it was, lo and 
behold in the left front side of my brain. Yea something to make me go crazy and 
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whatever else!  And that's not all; she also put one in my 11 month old daughter’s 
internal organs. So this 'guide' took some time and finally removed these wicked 
spells off of me and my daughter then she told me that I would be protected.  
 
This woman (Devra West) is now involved in the divorce case and in some way or 
another has been able to take my daughter from my possession.  Chris has our 
daughter and is living in our so called home (Pat Cole's house) which they will be 
evicted from shortly.  Pat's house was foreclosed by Wells Fargo Bank and they 
have to be out in 15 days.  Devra West is also living with Chris at Pat's house 
because Ms. West was evicted from her 2.6 million dollar home on June 29, 2007.  
 
Between the 2 of them, they have tried to break me down and all the way down. 
From verbal abuse to physical abuse. I have been with this wicked family for 6 
years now and am so happy to get out alive and with my mind intact. Now, John, 
I'm not too sure if you can remember a day when you and Devra were in her 
kitchen at the Nakashalla having some sort of meeting, when Chris and Sondra 
(his daughter), along with myself came in. and she stood up and told me to get the 
fuck off out of her home. Now that was the first day that I'd ever met her and it’s 
been a fight ever since.  
 
Please John, I may need your and Pat Cole's help with getting my daughter Sasha 
back where she belongs and along with my normal life back. So I am going to 
leave a phone number and an email address for you and would cherish it if you 
would call me as soon as possible. I am going into the district court tomorrow and 
I am going in there with all of your wonderful info and I am going to fight for my 
daughter to come back to my possession.  
 
Thank You So Much.  
(406)-250-2749) 
 
[Devra West and her son Chris Haywood hoped, by using overt and 
covert violence, to repeat of what they had achieved several years 
earlier when, using the same tactics, they managed to obtain 
custody of an infant female daughter from Chris Haywood’s first 
wife, Kendal.] 
 
A couple of important factoids to hold onto from Jaime Haywood’s email 
are:- 
  
(1). Surprise, surprise Jamie Haywood is also the victim of sustained occult 
attacks from Devra West and believed that Devra West was also attacking 
her baby.  She also states as much in court.  In other words, the occult thief 
/ suspected serial killer was using her knowledge of shamanism to intimidate 
her then daughter in-law (Chris Haywood’s second wife) into handing over 
custody of her infant daughter to her son, Chris Haywood.  Yet another 
example of how this serpent, this vile creature, uses the occult to commit 
crimes and or intimidate witnesses into changing their stories. 
  



(2). The other aspect worthy of note is that, according to Jaime Haywood, 
Devra West was in the process of being evicted from two rental properties in 
quick succession.  This is relevant because as we shall see from her 
testimony, Devra West describes herself to the court as being the owner of a 
‘multi-billion dollar enterprise!’  
  
Now to the court custody hearing; here are a list of the witnesses 
appearing in court. 
  

 

 
I am going to focus on the statements made by Devra West, Jaime Haywood 
and last but not least ‘liar for hire’ Geoffrey Reynolds CPA.  I will quote 
statements made by witnesses and reference the page numbers and line 
numbers as they appear in the transcript which can be viewed by following 
these links. 



 
Transcript Pages 1 to 70 (and Index). 
Transcript Pages 71 to 140. 
Transcript Pages 140 to 170. 
 
 
What follows are statements made by Devra West under oath, a witness appearing for her 
son, Chris Haywood.  A good rule of thumb with Devra West is that, you know when she is 
lying – her lips are moving! 
  
Page 6, Line 7 – At the time she was speaking she had only one company in good standing 
as is evidenced by the Bigfork Eagle newspaper article published August 9 2007 therefore 
her statement was untrue. 
 
Page 7, Line 13 – By any definition Devra West was and has been running a cult for 
decades as this email entitled “Help Me” from Rebecca West (no relation) shows therefore 
her statement was untrue. 
  
Page 7, Line 17 – Within days of making this statement, and following the publication of 
the Whitefish Pilot newspaper article covering the assault on Dr. Cole and many other 
crimes, every ‘employee’ of Devra West’s came out in unison all posting statements of 
denial on West’s website.  There were four statements from Geoffrey Reynolds CPA.  Two 
statements from Julio Williams MD. One from her masseuse Dani Osborne. One from 
employee Bret Jauhola. And one from her ex-husband Jack West. 
You can review these statements by following this link. 
 
Normal employees of a corporation do not come forward ‘as a man’ and all in unison, on the 
same day, post statements of denial from their employer’s website after their employer has 
found to have committed a serious crime – members of a cult do!  Her statement was 
obviously untrue. 
  
Page 10, Line 19 – In answer to the question, “Is it fair to characterize your company as a 
multi-billion dollar enterprise?”  Devra West answers, “Correct.”   This is untrue, as 
evidenced in the newspaper article published by the Bigfork Eagle on August 9, 2007 
which reports that Devra West was in the process of being evicted from two rental 
properties in quick succession, had a lien against her for $2,287 and had bounced a large 
deposit check on a property she was negotiating to buy.  Clearly her statement was 
obviously untrue.  
  

 
  
Page 10. Line 23 & Page 11, Line 6 – There is absolutely no evidence at all that Devra 
West has given a single penny to charity; on the contrary, there is a lot of documentary 
evidence that Devra West has stolen hundreds of thousands of dollars and perhaps millions 
of dollars from the charities she has run.  Clearly her statement was untrue. 
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Page 12, Line 16 – Once more the Master Liar refutes the idea that she is running a cult, 
when all the evidence points directly to that fact. Clearly her statement was untrue. 
  
Page 13, Line 8 – In answer to the assertion that Devra West is about to be evicted she 
states, and I quote, “I’ve heard these stories they are absolutely not accurate.”  We know 
from Jaime Haywood’s email above and from the Bigfork Eagle news article that Devra 
West was evicted, twice in quick succession!  Clearly her statement was untrue. 
  
Page 14, Line 3 – While occupying this property, Devra West got into a water rights 
dispute with her neighbor, Michelle Fetveit.  Michelle also contacted the whistleblower via 
his website and reported that she too was the victim of occult attacks and that she was 
awakened at 3.00 am each morning as a result of the ‘shamanic visioning’ (occult attacks) 
directed at her by Devra West. 
  
Page 16, Line 16 & Page 20, Line 8 – Devra West describes her son as one of the most 
“beautiful fathers” and later as an “exemplary father.”  As we shall see later in Jamie 
Haywood’s testimony, Devra West’s assessment of her son’s ‘parenting’ abilities is clearly a 
lie.  Clearly her statement was untrue. 
  

 
  
Page 20, Line 25 – Counsel refers to Chris Haywood’s other daughter by his first marriage 
to Kendal Haywood.  This daughter was successfully wrested from her mother by Devra 
West and her son who used the same tactics then as they are using now on Jaime, Chris 
Haywood’s second wife. 
  
Page 22, Line 17 – As for having headquarters in Lakeside MT Devra West’s ‘corporate’ 
activities came to an abrupt end shortly after this hearing following the publication of two 
news articles by the Whitefish Pilot & Bigfork Eagle newspapers.  These publications 
showed that Devra West was the head of a criminal gang that had been committing crime 
on an industrial scale; both against members of her own cult and the public.  This publicity 
forced her to move her guru / cult / extortion business model out of Montana to Arizona 
where it currently operates.  Therefore, her statement that she was going to remain in 
Lakeside MT was clearly untrue. 
  
Page 23, Lines 3 to 23 – Devra West denies that her son, Chris Haywood, has been 
violent towards his current wife, Jamie Haywood and his first wife, Kendal Strnad. Devra 
West also denies that she and her son have been violent towards each other and denies that 
he grabbed her by the throat.  The evidence, both actual and circumstantial seems to 
indicate that her statements were untrue. 
  
Page 23. Line 24 to page 24, Line 7 – Counsel refers to the whistle-blower’s website 
wherein there is a statement “Warning – This Woman is Dangerous.” Counsel states that it 
is about Devra West and she agrees that it is but goes on to say that the people mentioned 
on the site (her ex-employees) are fabricated and fictitious. This is a link to the list of ex-
employees, many of who alleged being mentally and physically abused by Devra West, 
which appeared on the whistle-blower’s website and below here is an image of West’s guru / 
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cult / extortion business model that contains a photograph which includes many of those ex-
employees that Devra West denied existed! 
  

 

 
Page 24, Line 14 – Devra West asserts that the statements on the whistle-blower’s 
websites are fabricated and then doubles down on her lies by further asserting that that one 
of the whistleblower past professions was to work for a London based tabloid 
newspaper.  The whistleblower has never worked for a newspaper tabloid or 
otherwise!  Both her statements were totally untrue. 
  
Page 24. Line 24 to Page 28, Line 11 – Counsel refers to the fact that there are a 
number civil of lawsuits pending against that Devra West currently.  Counsel starts to list 
several to which Devra West tries to assert they are all the fault of the plaintiffs who 
brought them against her (and in the case of one of them her and her son Chris Haywood)!  
  
Page 28, Line 12 to Line 25 – Devra West is asked the question what is ‘The Circle of 
Divine Unity?’ Instead of telling the truth that the charity was formed by her as a vehicle for 
her guru / cult / extortion business (see above image) using brainwashed and conditioned 
members of her cult as officers / board members Devra West instead distances herself from 
her own creation, so she can blame others for the fact that she bankrupted the charity then 
stole several millions of dollars in assets from it!  If as she says she only served on the 
board of the charity how come both she and her husband were receiving tax free income as 
‘ministers’ of quasi-religious school that they both ran?  Clearly her statement was untrue. 
  

 
  
Pages 29, Line 1 to Line 6 – Under questioning from counsel Devra West denies that she 
has a propensity for violence and yet all the evidence is to the contrary, as before the 
assault on Dr. Cole MD there was an assault on student Beatrice McGuire in 2002 that left 
her needing plastic surgery to repair her ear that Devra West had partially ripped off. Before 
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that in 2000 there was a vicious attack on ex-employee Susannah Felder who, after 
challenging Devra West about an $80,000 donation that she had stolen from the charity to 
pay for her son’s legal fees in an earlier custody battle with his first wife, was attacked and 
partially scalped.  Clearly her statement was untrue. 
 

 
  
Page 29, Line 16.  Counsel accuses Devra West of assaulting Dr. Cole MD to which Devra 
West replies, and I quote, “Absolutely not – no way no how absolutely not.”  Clearly this 
was a bare faced lie (like all the others) as Devra West, shortly after assaulting Dr. Cole MD 
(as part of a campaign to ‘harvest’ one of the wealthier members of her cult) wrote on 17 
April 2006 a missive entitled ‘The Law of Severity on the Path to Purification,’ wherein 
she admits the following:_ 
  
1.       Assaulting Dr. Cole MD.  
2.       Admits that the assault was severe. 
3.       Asserts that though severe the beating meted out was administered with grace. 
4.       Sought to justify the assault by asserting that the victim was a Nazi in the WWII death 
camps in another lifetime! 
  
This admission of guilt was posted on the whistle-blower’s website for all to see at the time 
of this court hearing.  Senior cult member, Geoffrey Reynolds was later tasked with claiming 
copyright over the missive in an attempt to force it off the whistle-blower’s website – so 
there is no doubt who authored this admission of guilt.  Clearly her statement was untrue. 
  

 
  
Now let me move on to the testimony of Jamie Haywood; I do not propose to analyze it line 
by line, as the reader can do this by reviewing the full transcript of the court hearing (links 
provided above).  However, I do want to counter once and for all, the mountain of lies, 
deceit and propaganda as contained on Devra West’s latest website that she is a ‘divine 
being.’  After reviewing Jamie Haywood’s testimony about the ‘home life’ she experienced 
with Devra West and her son, Chris Haywood, it will become obvious to all that Devra West 
is a vile, despicable creature that considers anything that moves as prey. 
  
Page 86, Line 9 – Jamie is asked how old she was when Chris Haywood got her pregnant, 
to which she replies just 18 though it is alleged that it happened when she was 17. 
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Page 86, Line 12 to 25 – Jamie relates how Chris Haywood put pressure on her to have 
an abortion because, at is stated later, getting his underage girlfriend pregnant while he is 
in a custody battle would not go well for him! 
  
Page 87, Line 1 to 21 – Jaime relates that Chris Haywood used alcohol and illegal drugs. 
  
Page 87, Line 24 – Jaime responding to the question was he abusive towards you answers 
yes.  
  

 
  
Page 88, Line 1 to 20 – Jamie relates how Chris Haywood broke her nose because he felt 
she was ‘hitting on other men.’  Jaime was pregnant with his child at the time.  Apparently 
Chris Haywood was convicted for that assault (like mother like son?). 
  
Page 89, Line 9 & Lines 14 to 16 – Jaime is asked if there were other incidents of 
violence towards her.  She replies that Devra West, Chris Haywood’s mother did not like her 
around because of her young age. Therefore her relationship with Chris Haywood had to be 
kept secret because Chris Haywood was, at the time, going through “quite a custody 
battle.” 
  
Page 89, Line 21 – Jamie asserts that Devra West is still fully supporting her son, Chris 
Haywood meaning he did not have the wherewithal to support an infant child on his own. 
  
Page 90, Line 2 to Line 14 – Jamie alleges that she has seen Devra West mentally and 
physically abuse her employees and witnessed Devra West assaulting Dr. Cole MD. 
  
Page 90, Line 17 to Page 91, Line 8 – Jamie alleges that she saw Devra West and her 
son, Chris Haywood, get into a physical fight.  Long story short, according to Jaime, Devra 
West licked her son’s face from top to bottom (how sordid is that) to which he held her by 
her throat up against a wall; he told her to knock it off and she then pointed out that he 
could not go to his doctor’s appointment because his face had been scratched during the 
altercation! 
  
Page 92, Line 22 to Page 93, Line 14 – Here Jaime alleges that she received a call from 
Chris Haywood at one in the morning asking her to pick him up from a bar; when she 
arrived he was very belligerent, so much so, that Jaime stopped the car and got out at 
which point Chris Haywood jumped in the driver’s seat and drove off leaving her, eight 
months pregnant, standing alone at the side of the road.  Jaime goes on to say that the 
cops drove her to her mother’s home. 
  

 
  



Page 94, Line 5 to Line 22 – Jaime is asked by the court to describe what happened on 
the night of June 21st.  She responds that Chris Haywood was not happy with her driving 
after leaving Geoff and Leslie Reynolds’ home.  Chris started to scream at her to which his 
daughter by his first wife, Kendall, told his father to ‘knock it off.’  The row escalated to the 
point where Chris Haywood violently slapped Jaime across the face and when he went to hit 
her again, Jaime hit him in the mouth to which he responded by hitting her on the side of 
the face causing a gnarly bruise that she still had when appearing in court. 
Page 94, Line 4 – In what can only be described as a carbon copy of what his mother 
does, Chris Haywood, the following morning after the altercation, tried to convince Jaime 
that she had beat herself up.  In the case of his mother Devra West, she never admits to 
hitting others she says that God does it not her!  Again another example of like mother like 
son. 
  
Page 103, Line 9 – Jaime is asked if she is comfortable with Chris Haywood’s mother, 
Devra West having access to her baby to which she replies “Absolutely not!” Jamie then 
refers to the police photographs of Pat Cole taken immediately after the beating 
administered by Devra West.  This is described fully in the Whitefish Pilot & Bigfork 
Eagle newspaper articles. 
  
Page 108, Line 1 – Counsel asks Jaime if Chris Haywood has a temper – she responds that 
he has a very short fuse like his mother! 
  
Page 108, Line 24 to page 109, Line 20 – Jaime is asked if she has any concerns about 
Chris Haywood’s sexual habits having a daughter around to which she alleges that Chris 
Haywood is into pornography and likes to “jack himself off in front of the telly” and does so 
even when there is company in the house and hints that one of her girlfriends saw him. 
  
Page 115, Line 13 to Line 23 – Jamie admits to lying under oath and explains that she 
had no choice as she was being physically beaten and has the photos to prove it. 
  
This concludes my analysis of the evidence given by Jaime Haywood about her then 
husband, Chris Haywood however I would like to share one other similarity between mother 
and son which is that Chris Haywood has a criminal record with the FBI for forgery, Multiple 
drug busts, and traffic offences this much was entered into evidence in the first custody 
hearing between himself and his first wife Kendall. 
  

 
  
Now it is time to bring on ‘liar for hire’ Geoffrey Reynolds CPA so that we can analyze the 
statement he made on behalf of his employer Devra West. I don’t have the space here to go 
into a lengthy explanation as to why Geoffrey Reynolds CPA was prepared to lie under oath 
for his cult leader employer save to say that shortly after commencing his employment with 
Devra West in September 2006 Reynolds, clearly not the brightest bulb on the Christmas 
Tree, was duped into loaning her his life savings ($300,000). A series of harrowing emails 
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sent from Rebecca West to the whistleblower in March 2007 show that this was the case 
and that he was totally under Devra West’s control.   
  
Page 45, Line 3 to Line 9 – In answer to the question is Chris Haywood, a good father, 
Reynolds replies, and I quote, “Every time I have been with Chris and been with the 
children together, Chris has been an exceptional father.  He’s been very understanding.  He 
handles the children very well and they listen to him and obey him.  And he’s, you know, 
like I said he is a very good father with me – I’d have no problem leaving my children 
with him!”  End quote. 
  
Does anyone, after reading the statements given by Jamie Haywood and others believe that 
Geoffrey Reynolds’s statement to the court could possibly be true? 
  
This is the same Geoffrey Reynolds that money laundered $470,000 extorted from Dr. Cole 
through West’s business after his predecessor resigned rather than be forced to 
‘manufacture’ false invoices.  This is the same Geoffrey Reynolds that, shortly after this 
court hearing, was interviewed by the Bigfork Eagle newspaper and, in what he thought was 
an off the record comment, let it slip that the Whistleblower would be dead within 12 
months or in jail for reacting to what Devra West was going to do to him and his family. 
  
What bottom feeder Reynolds was clearly saying is that Devra West intended to 
target the whistleblower and his family in exactly the same way as she had 
targeted Jamie Haywood, Rebecca West, Dr. Cole MD, West’s neighbor Michelle 
Fetveit and countless others.  Follow this link to view a web page dedicated to the 
senior members of Devra West’s cult. 
  

 
  
This is the same Geoffrey Reynolds that in 2010, after the murder plot to kill the 
whistleblower had failed, went before a judge and stated under oath that the whistleblower 
had defamed him between 2002 and 2006 and yet according to Geoffrey Reynolds’ 
statement in court on July 12, 2007, he only commenced his employment with Devra West 
in September 2006. 
  
Page 44, Line 1 – In answer to the question how long have you been working for Devra 
West Geoffrey Reynolds responded. And I quote, “Since September of 2006.”  So how 
can it be possible that ‘liar for hire’ Geoffrey Reynolds could be defamed by someone he 
had never met and did not know existed until September 2006?  Of course he could not!  He 
does what the leader of his cult tells him to do however illegal or immoral.   
  

http://www.omniawakening.net/seniorcultmembers.html


 
  
Here is a copy of Reynolds’s pleadings made to the court, also on behalf of his employer, 
Devra West in 2010.  You can review a full copy of Reynolds’s lies which includes 
excerpts from his on-line resume that shows he was working in Cave Creek AZ before taking 
up his position with Devra West in September 2006. 
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CHRIS HAYWOOD’S ATTEMPT TO GET CUSTODY OF HIS DAUGHTER FROM HIS 
WIFE, JAIME FAILED.  IT FAILED EVEN WITH THE HELP PROVIDED BY HIS 
MOTHER WHICH INCLUDED LIES, DECEIT, FALSE WITNESSES, AND A CAMPIGN OF 



‘UNDER THE RADAR’ OCCULT VIOLENCE INTENDED TO TERRIFY THE MOTHER INTO 
GIVING UP HER CHILD! 
  
Moving on to the next victim by marriage, Kendal Strnad another ex-wife to Chris Haywood 
and daughter in law to Devra West with both mother and son mounting a massive criminal 
campaign of lies, deceit, false witnesses and ‘under the radar’ violence. 
   
Victim 3. Devra West’s daughter in law, Kendall Strnad. 
  

 
  
At the time, Chris Haywood was fighting for the custody of his eldest daughter from her 
mother Kendall we know the following to be true from evidence given above and elsewhere. 
  
(1). Chris Haywood was a porn loving wife beating psychopath like his mother who also had 
an FBI record for forgery, multiple drug busts and motor vehicle violations (DUI’s?). 
  
(2). We know that Devra West had stolen $80,000 from her charity ‘The Circle of Divine 
Unity’ to pay for her son’s legal fees while Kendal had to pay for her legal representation or 
go without.  In fact in March 2003 Devra West made the following statements to the 
whistleblower after being informed by him that he was going to sue her for fraud – warning 
foul mouthed expletives from the divine being:- 
  
A.       I’ll get so fu*king down and dirty, huge expenses coming out of your pocket 
and not mine! 
B.      My agreements are worth nothing. 
C.      I dispose of people like Kleenex – this apparently includes stepmothers and 
daughter in laws too! 
  
Here is an excerpt from a statement made by ex-board member, A J White, of the charity 
‘The Circle of Divine Unity,’ who comments on the theft of $80,000 from the charity by 
Devra West. 
  
“When people approached me wanting to know where the donations they had 
made went, there was no trail.  When I insisted on having this information, like 
monthly financial reports, I couldn’t get them and my investigating caused angst 
within the office.  There was one specific circumstance concerning a donation of 
$80,000 by Tanmayo (Corrine [I don’t remember her last name]) from Brazil.  I 
became aware of the donation when Devra called me at 10:00pm at home to 

http://www.omniawakening.net/audio/10.%20So%20Expletive%20down%20and%20dirty.mp3
http://www.omniawakening.net/audio/10.%20So%20Expletive%20down%20and%20dirty.mp3
http://www.omniawakening.net/audio/24.%20My%20Agreements%20are%20not%20Worth%20Anything.MP3
http://www.omniawakening.net/audio/127.West%20admitting%20that%20she%20disposes%20of%20people%20like%20she%20does%20Kleenex.MP3
http://www.omniawakening.net/audio/127.West%20admitting%20that%20she%20disposes%20of%20people%20like%20she%20does%20Kleenex.MP3


inform me that she called her “little kitty” (referring to the donor), for some 
money that she needed.   
  
She stated at that time that she needed to spend over $100,000 on legal fees for 
her son and a custody hearing.  I do not know the truth of that statement but was 
puzzled on how this in any way related to the Foundation. I do know that the 
handling of monies was shrouded in secrecy.  When I asked her why she always 
called the monies hers and not God’s or for the Foundation, she told me how 
important she was and without her there would be no Foundation, and it all 
belonged to her.  There was an obvious blurring of lines between her personal 
ownership and that which belonged to the Foundation.”  
  
Now let me ask the reader this question. How does one get a young female infant away 
from its beautiful all American, clean cut, sweet apple pie mother into the hands of a porn 
loving, wife beating father with an FBI record for forgery, multiple drug busts and motor 
vehicle violations (DUI’s?)?  Oh and did I mention that at the time of the custody hearing he 
had got his underage girlfriend Jaimie pregnant which necessitated her having to have an 
abortion so as not to jeopardize his chances of getting custody of his first child! 
  

 
  
Above is Kendall with her three other daughters (minus her daughter by Chris Haywood); 
this photo given by Kendal to the whistleblower who was trying to help her at the time. 
  
It is simple.  Devra West, mounts a sustained campaign of lies, deceit and false 
witnesses against the mother designed to demonize her in the eyes of the court – 
just as she did in 2007 against Chris Haywood’s second wife Jamie Haywood.  At 
the same time, and simultaneously with the legal onslaught, she mounts a 



sustained campaign of 24/7 ‘under the radar’ occult attacks against the mother 
that led Kendal to believe that she is going crazy. 
  
As part of Devra West’s dirty tricks, she had senior cult member Dr. Pat Cole MD make false 
statements to the court about Kendall.  Here is a link to the two page statement given by 
Dr. Pat Cole MD on behalf of her cult leader Devra Patton West, who was then calling herself 
the Ascended Master ‘Surya Ma.’ And below here is part of Pat Cole’s biography as it 
appeared on Devra West’s website in 2007.  How could anyone believe that Dr. Cole MD 
would do anything other than write what she was told write by Devra West.  I would 
suggest that the FBI look at other statements given by so called ‘professionals’ to see if 
they too were ‘bought and paid’ for. 
  

 
  
Kendall could not possibly keep pace with the cost of the legal fees (Devra West had 
unlimited funds to outspend any adversary; she simply stole what she wanted from the 
public donations being made to her charity).  Added to which the daily / nightly 365 days a 
year occult attacks, were taking their toll on Kendall and, exactly as intended by Satanist 
Devra West, she made Kendall look, for all intents and purposes, as though she were having 
mental health problems.   
  
ON THIS OCCASIONS THE WEST CRIME FAMILY FROM HELL SUCCEEDED IN THAT 
THEY MANAGED TO SNATCH AN INFANT FEMALE CHILD AWAY FROM HER SQUEAKY 
CLEAN MOTHER TO BE PART OF THE SORDID FAMILY FROM HELL AS DESCRIBED 
ABOVE IN JAMIE HAYWOOD’S TESTIMONY! 
  
In 2010 the whistleblower, while attending court to see what he was to be awarded for his 
win against Devra West for fraud he was served for defamation by both West and her 
poodle Reynolds; he was subsequently deposed by Devra West’s lawyer and while giving his 
statement the whistleblower was asked the following two questions.   
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1.       Was there any mental illness in his family history?  This was rather rich coming from 
Devra West’s lawyer since she was at the time alleging that she was a) holding open the 
gates of time, b) had received her two doctorates from the Christ in person and c) was 
communing with long dead Ascended Masters! 
  
2.       Was he aware that Kendall Strnad, who the whistleblower had tried to help being very 
aware of what she was up against, had some psychiatric problems?  I would not be at all 
surprised if poor Kendall had psychiatric problems, after all, she was losing her daughter to 
her ex-husband, who was a psychopath, as was clearly intimated by his second wife Jaime! 
  
Finally, to show that Karma really can be a bitch, Dr. Pat Cole MD, who had agreed to co-
author a defamatory statement about the whistleblower which was posted on Devra West’s 
website in 2005 and that same year write a false statement for Devra West that she used 
against Kendal, finally got ‘harvested’ herself.  In early 2006, to cut a long story short, 
Devra Patton West extorted $1.3 million from Dr. Pat Cole MD as a contribution towards the 
$2,000,000 in court fines and interest that Devra west owed her creditors.  The process of 
‘harvesting’ Dr. Cole MD was helped along by the usual campaign of overt and covert 
violence as evidenced by Cole’s friend Rebecca West (no relation to Devra West); here is a 
short statement from one of the harrowing emails she sent the whistleblower in March 
2007. 
  
“I will not return and subject myself to her violent and abusive behavior! I 
continue to awaken from a sound sleep (on many occasions) at 3:00 a.m. and last 
night being one of those nights in which I have the feeling of impending doom, 
and is the reason I finally really took a look at your website and contacted you.  I 
need support in how to deal with her shamanic witchcraft.  Can you tell me more?” 
 
And this … 
 
“I was completely appalled and disgusted at Devra’s abuse of Patricia.  The 
beatings and mental abuse occurred over an extended period of time and 
repeatedly.  Last week I saw police photographs, which were taken of Patricia’s 
injuries sustained from only two of the beatings.  I very much have the support of 
local law enforcement as the photos of Pat's beatings candidly show the truth and 
which she calls Core Impacting and/or Shamanic Blows!” 
  
According to employee, Carlida Finch, Cole was also slated for murder but was spared after 
agreeing to cough up $1.3 million dollars for Devra West’s ‘world service’ efforts. 
  

 
  



In closing, and FBI, law enforcement and the media please take 
note.  Devra West is a vile and vicious criminal who believes herself to be 
totally beyond the reach of the law and, as I have shown in this email, no 
one, repeat no one, is safe from her ‘world service’ efforts.  There is 
overwhelming evidence to indicate that Devra West uses her occult 
knowledge as a weapon against others, knowing full well that this weapon is 
not recognized as a ‘weapon’ by legal statute.  This has allowed over the 
past 25 years or so to commit the ‘perfect’ crime over and over 
again!  Hence her prancing around dressed up like a Greek Goddess in the 
hope of attracting more prey. 
  

 
  
As I have recounted in these pages she is a prolific offender from theft all 
the way through to threats of murder, attempted murder (whistleblower) 
and I suspect at least one murder (Lisa Swidler) and maybe many 
more.  People’s lives are being wrecked; Jaime Haywood nearly lost her 
daughter and Kendall Strnad did; then there is Lisa Swidler who lost her 
life.   
  
Of course not everyone is upset about Devra West’s reign of 
terror….. 
  



 
  
  
FBI, law enforcement and the media please act before there are more 
victims.  Thanks for your time. 
  
Ricard Squires 
 
  
The following examples, in reverse chronological order, occurred during Devra 
Patton West’s incarnation as the Ascended Master ‘Surya Ma’ in Lakeside Montana 
between 2005 and 2011. 
 
1.       Arrest Warrant for Felony Theft December 16 2009. 
 
2.       Judgement against Devra West (and son Chris Haywood) for fraud; both had 
ignored the court proceedings brought against them by ‘Top to Bottom Construction.’ 
 
3.       Arrest Warrant for Criminal Check Fraud April 16 2008. 
 
4.       Conviction for Assault April 2008; Newspaper article announcing conviction, Devra 
West’s written admission of April 17 2006 that she had assaulted Dr. Cole MD, West’s 
denial and subsequent clarification by newspaper that West was guilty. 
 
 5.       Judgment handed to the whistleblower in October 2008 by a Montana court finding 
that Devra Patton West had defrauded him; newspaper article in Ravalli Republic 
announcing judgment. 
 
 6.       On 20 May 2008, Devra West became the subject of a Sheriff’s Sale to force her to 
pay $2,000,000 in court fines and interest to her creditors arising from her earlier ‘world 
service’ efforts as the Ascended Master Devra Ji between 1995 and 2004. 
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7.       In 2007, Devra West’s criminal activities became the subject of two newspaper 
articles published in the Whitefish Pilot and Bigfork Eagle newspapers.  While these two 
articles are informative, they do not truly show the scope of West’s criminality, most of 
which is hidden inside the cult. 
 
8.       The fraudulent depiction of a multi-million dollar lakeside property on her website 
and in her brochures as belonging to her; this property described as ‘Surya Ma’s Abode’ in 
reality, belonged to Robert & Tabby Ivy, who over a two year period repeatedly asked Devra 
West not to use images of their property.  See July 12 2007 Whitefish Pilot news article 
for details.   
     
9.       Also on July 12 2007, Devra West appeared in court as a witness for her son in his 
attempt to get custody of his infant daughter from his estranged wife.  During her 
appearance in court, Devra West described her businesses as multi-billion dollar 
enterprises even though at the time, she had a lien against her for unpaid employment 
insurance and was in the process of being evicted from two rental properties in quick 
succession. 
 
10.   While in court, she was asked by counsel about the many ex-employees that had 
posted statements on the whistle-blower’s website, alleging that they were mentally and 
physically abused by her.  The Master Liar’s response was to say that many of those 
mentioned on the whistle-blower’s site were fictitious or fabricated.  Below is a graphic 
which shows how her ‘business model’ works; the photograph contains most of the 
employees (and some students) that Devra West says do not exist! 
 
11.   Devra West, with the aid of senior cult member Geoffrey Reynolds CPA, had 
fraudulently applied for $30,000,000 in CPEA grant money; when the grants were denied 
Devra West, owing millions in court fines, decided to ‘harvest’ one of the wealthier members 
of her cult – Dr. Pat Cole MD. 
 
12.   Devra West is a vicious and violent criminal who uses her occult knowledge to terrorize 
both victims and witnesses into silence.  Here is a short excerpt from a harrowing email 
entitled ‘Help Me’ that Rebecca West (no relation to Devra West) sent to the whistleblower 
in March of 2007 – Rebecca being a friend of Dr. Cole’s and a witness to Devra West’s 
brutality towards her. 
 
“I will not return and subject myself to her violent and abusive behavior! I 
continue to awaken from a sound sleep (on many occasions) at 3:00 a.m. and last 
night being one of those nights in which I have the feeling of impending doom, 
and is the reason I finally really took a look at your website and contacted you.  I 
need support in how to deal with her shamanic witchcraft.  Can you tell me more?” 
 
Clearly, the con artist Devra West could not allow news of her brutality towards members of 
the herd trapped inside her cult to escape into the public domain it might interfere with her 
multi-million dollar a year fraud scam  ‘world service’ efforts! 
 
Also in 2007, the whistleblower was contacted via his website by Michelle Fetveit a Lakeside 
MT neighbor of Devra West’s after she got into a ‘water dispute’ with Devra West.  As with 
Rebecca West (and countless other victims) Michelle reported being the subject of ‘occult’ 
attacks and was also woken up at 3.00 am each morning.  The whistleblower has never met 
either of these women and yet they both report being subject to the exact same phenomena 
– the common denominator being Devra West.  Follow this link to hear what Michelle 
Fetveit had to say. 
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13.   Around this time Devra West, already a Master in what she calls the malleable fluidity 
of reality (lies, deceit and propaganda) announced that she was single handedly holding 
open the gates of time!  This in addition to an earlier statement to her students insisting 
that her two doctorates were presented to her by the Christ in person.  
 
14.   On or around the 14 April 2006, Devra Patton West viciously assaulted Dr. Pat Cole MD 
who was both a ‘student’ and business partner of Devra West’s.  The assault was part of a 
well-orchestrated campaign of violence aimed at extorting $1.3 million from Dr. Cole, which 
Devra West succeeded in doing.  This story, along with many other crimes being carried out 
by Devra West at the time, is covered by two news articles that were published by the 
Whitefish Pilot & Bigfork Eagle on July 12 2007 and August 9 2007 respectively; see 
point (7) above. 
 
15.   Following the assault, which shocked many of the witnesses present, Devra West 
issued a written statement to her entire mailing list seeking to justify the assault by saying 
that the victim was a Nazi in the WWII death camps in another lifetime and that though the 
assault was severe, it was at all times administered with grace.  Here is a link to the missive 
she sent out after the assault it is entitled ‘The Law of Severity on the Path to 
Purification’ evidence enough that Devra West is a dangerous psychopath.  Devra West 
would later deny that she had assaulted Dr. Cole MD, fail to turn up for court hearings and 
was found guilty by the courts in April 2008. 
 
The following examples, in reverse chronological order, occurred during Devra 
Patton West’s incarnation as the Ascended Master ‘Devra Ji’ in Victor Montana 
between 1995 and 2005. 
 
16.   In 2005, after her Victor MT charity was struck off, desperate for funds and owing 
$2,000,000 in court fines and interest to creditors Devra West, still posing as the Ascended 
Master Devra Ji, wrote to her mailing list in an attempt to bully the individual rank and 
file cult members into giving up to 66% of their net worth to her.  Within that missive she 
made the following statement:- 
“It will be your privilege to seed my financial transition.” 
 
17.   In 2005, some eighteen months after issuing legal proceedings against Devra West for 
fraud, the whistleblower became the subject of a campaign of defamation, character 
assassination and dirty tricks at the hands of Devra west and her cult.  This took the form of 
a defamatory statement posted on Devra West’s website by three of her cult members 
amongst them Dr. Julio Williams MD.  He also received a threatening email from Julio 
Williams MD, stating that he was personally going to fund Surya Ma’s legal expenses to the 
tune of $2,000,000 and that the whistleblower should not “fu*k with him or else.”  
  
The whistleblower was also advised by a friend still in the cult, that Devra West had ordered 
her employees to ‘manufacture’ false statements about the whistleblower or be fired for 
refusing!  This link leads to an email from a member of the cult, who later retracted her 
false statement. 
 
18.   Ingrid Bayer, a teacher at Devra West’s unaccredited school, wrote to the 
whistleblower stating that her 6 year old son had been abused by Devra West; here is a 
short excerpt from Ingrid’s statement which can be read in full by following this link.  
“I am a firsthand witness to the physical and emotional abuse from Devra as I 
experienced it myself, as well as witnessing the abuse of my 6 year old son by 
Devra.”  
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Perhaps Ingrid’s 6 year old son represented a threat to the beast’s ‘world service’ efforts? 
 
19.   Lisa Swidler, student and confident to Devra West, died suddenly and mysteriously of 
‘natural causes’ after witnessing two serious crimes that were committed by Devra West 
against two other students to West’s unaccredited school.  Lisa broke away from the cult 
and died shortly after, leaving behind two small children under age ten. The whistle-blower 
believes she was murdered by Devra West to keep her quiet. 
 
20.   Sometime in 2005, Devra Patton West without a business container to run her fraud 
scam from and heavily in debt, allegedly kidnapped student Marion Cantwell, held her 
captive, beat her and only released her after Marion agreed to ‘donate’ tens of thousands of 
dollars from the sale of her home to Devra West.  I suspect this money was not for ‘world 
service.’ 
 
21.   Dave Kushner, a student of Devra West’s, was defrauded out of $30,000 by Devra 
West this money supposed to be a two week bridging loan.  Dave Kushner never got a 
penny back and Devra West refused to ever speak to him about it.  Rather than become a 
murder victim Dave Kushner decided not to go to the police or to court for restitution even 
though he had a signed agreement from Devra West in respect of the loan!  As Devra West 
made clear to the whistle-blower in 2003 her agreements are worth nothing! 
 
22.   In 2004, student Mike Hendrickson was defrauded out of $200,000, as after signing a 
note at the bank to guarantee the charity’s overdraft of $200,000, Devra West emptied the 
bank account and put the $200,000 in a personal trust fund for herself and her eldest son, 
Rob Meador.  Mike is mentioned in the Whitefish Pilot news article; he too chose to walk 
away rather than become a potential murder victim. 
 
23.   At around this time, the whistleblower received an email from Judy Morris, an ex-
student / cult member, that was part of Devra West’s European group of students informing 
him that many of the European students had taken out loans and mortgages to give money 
to Devra West.  They were told, and I quote, “The more they gave the more God would love 
them.” 
 
24.   Around this time, according to another student, Elaine, who wrote to the whistleblower 
in 2009 about a conversation in 2004, Devra West bragged about her ability to attract 
wealth – no mention of ‘world service’ here is an excerpt from Elaine’s email. 
  
While Devra is obviously a pathological liar, she unwittingly reveals herself quite 
frequently because she can't keep her own mouth shut and so loves to brag.  This 
was more than five years ago -- in the course of bragging about her ability to 
attract wealth, she explicitly stated she doesn't have any bank accounts because 
she didn't need them in order to be wealthy.  She then pointed out that at that 
very moment she was wearing $250,000 worth of emeralds.  And she implied she 
had a lot more than what she was wearing.  She's so sure she's smarter than 
everyone else, I doubt the jewels are very far away and I strongly suspect she has 
at least a million in jewellery.  
 
Maybe the jewelry, precious metals and the millions in artwork and valuables stolen from 
the Montana charity will be combined to fund her ‘world service’ efforts? 
 
25.   In 2004, having had her charity, The Circle of Divine Unity, struck off for fraud in 
November 2003, Devra West perpetrated a massive fraud on that charity which resulted in 
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her stealing a property from the charity paid for by public donation worth $1,250,000 (2003 
valuation) which she put into a personal trust fund for her and her son Rob Meador.  Former 
board member of that charity AJ White describes the theft of $80,000 from that charity by 
Devra West and the conversation she had with Devra West about the charity’s finances 
during which Devra West stated that all the money belonged to her! 
 
26.   At the same time, Devra West stole $4,000,000 (2002 valuation) of artwork and 
valuables and hid them in a lock-up until the statute of limitations on theft passed, at which 
time in 2014, these items appeared at auction in Cave Creek AZ and as for sale from her 
website.  In a statement given under oath (she is a compulsive liar) while being deposed in 
October 2009 Devra West stated that the art work and valuables on a list shown to her by 
the lawyer did not exist, were not hers and if they did exist were stolen. 
These are the very items that were being auctioned by her in 2014 or as for sale from her 
website; many of these stolen items they are still being advertised for sale as the ‘Rishi 
Collection’ from her website under the ‘art gallery’ tab.  Who says organized crime does 
not pay. 
 
27.   On November 23, 2003, Devra West’s charity ‘The Circle of Divine Unity’ was struck off 
the Montana charity register after rampant fraud was discovered by Devra and Jack West 
who were found to be using public money given as donations for certain projects being used 
to fund their lifestyle costs including the purchase of jewelry by Devra West. 
 
28.   In March of 2003, Devra West asked for and was given an opportunity to meet with 
the whistleblower in private at his property in Victor MT.  Notionally the meeting was to see 
if they could settle their differences without going to law; fearing some kind of trick or stunt 
by Devra West the whistleblower made an audio recording of their encounter which turned 
out to be nothing more than Devra West threatening him if he went to law.  Here are some 
of the highlights; follow the links to learn exactly what kind of ‘world server’ Devra West 
really is! 
 
You are f*cking over a spiritual teacher. 
I’ll get so f*cking down and dirty, huge expenses coming out of your pocket not 
mine! 
My agreements mean nothing. 
I dispose of people like Kleenex. 
  
29.   In 2002, while attending a function held in Montreal by Devra West, student Beatrice 
McGuire was viciously assaulted by Devra West to the extent that she needed plastic 
surgery to repair a torn ear. The reason for the attack was that Beatrice challenged some of 
the obvious lies being spouted by Devra West.  Although the attack took place in front of 
scores of witnesses, Devra West later stated that her recollection of the incident was 
different to that of the victim’s.  None the less, Devra West had her charity pay the medical 
costs of repairing Beatrice’s ear. 
 
30.   In 2000, employee Susannah Felder was viciously attacked by Devra West with the 
result that Susannah was partially scalped by Devra West.  Apparently Susannah had 
challenged Devra West about an $80,000 donation that Devra West had stolen from the 
charity to pay for her son’s legal fees.  Ex-board member, AJ White’s statement deals with 
this, the theft of the $80,000 and the assertion that all of the money raised publicly was for 
Devra West’s personal use and not for the stated intentions given when the funds were 
raised. 
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